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TILLKÄNNAGIVANDE 
Kommunfullmäktige i Nynäshamn kallas att sammanträda i Kulturskolans konsertsal, Nynäsvägen 
20, torsdagen den 25 april 2024 klockan 19.00, varvid följande ärenden behandlas: 

42. Upprop och anmälningar om förhinder

43. Tillkännagivande av fullmäktigesammanträdet

44. Justering av sammanträdets protokoll

45. Avsägelser

46. Valärenden

47. Revisorerna

48. Inkomna ärenden

49. Meddelanden

50. Beslut huruvida interpellationer som inlämnats till kommunstyrelsens förvaltning före
fullmäktiges sammanträde får väckas, samt behandling av frågor

Beslutsärenden 

51. Årsredovisning 2023 – Nynäshamns kommun

52. Revisionsberättelse för år 2023 och ansvarsfrihet för kommunstyrelsen och övriga nämnder

53. Planeringsstrategi för Nynäshamns kommun 2024

54. Obesvarade motioner

Motioner 

55. Svar på motion om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar

56. Svar på motion om att införa timrapportering/tidredovisning för arvoderade politiker

Interpellationer 

57. Svar på interpellation angående fördröjning av trygghetsvärdar i Nynäshamns kommun:
Klarhet och åtgärder efterfrågas ställd av Patrik Isestad (S) till kommunstyrelsens
ordförande Marcus Svinhufvud (M)

58. Svar på interpellation angående den pågående arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns
kommun ställd av Patrik Isestad (S) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud
(M)

59. Svar på interpellation angående kommunens effektiviseringsåtgärder och dess kostnader
ställd av Bernt Månsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)

60. Svar på interpellation angående acceptabelt språkbruk ställd av Bernt Månsson (V) till
kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)
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61. Svar på interpellation rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid ställd av Per 

Ranch (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

62. Svar på interpellation beträffande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns 
hamn ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 

 
Handlingar till ovanstående ärenden finns tillgängliga på kommunstyrelseförvaltningen, 
Nämndhuset, Stadshusplatsen 1, Nynäshamn, telefonnummer 08-520 680 00. Kommunfullmäktiges 
sammanträden är offentliga, allmänheten är därför välkomna att höra på debatten.  
 
Nynäshamn den 11 april 2024 
 
 
Fredrik Sönnergren 
kommunfullmäktiges ordförande 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-04-10 KS/2024/0006/101-3 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
13603621360362 

Inkomna ärenden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
KS/2024/0123/060-1 
Ulla Johansson (S) har den 12 mars 2024 inkommit med en motion om arbetsskor och funktionella 
arbetskläder. 
 
KS/2024/0126/060-1 
Bernt Månsson (V) har vid fullmäktiges sammanträde den 14 mars 2024 inkommit med en motion 
om att anlägga ätbara parker. Den 14 mars tjänstgjorde Bernt Månsson (V) som ledamot. 
 
KS/2024/0132/060-1 
Patrik Isestad (S) har den 12 mars 2024 inkommit med en motion gällande införande av vård- och 
omsorgsprogrammet i Nynäshamn. 
 
KS/2024/0134/060-1 
Patrik Isestad (S) har den 12 mars 2024 inkommit med en motion om bekämpning av 
välfärdskriminalitet i Nynäshamns kommun. 
  
  

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-04-10 KS/2024/0006/101-1 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
13569791356979 

Meddelanden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
KS/2024/0001/009-66 
Skrivelse till kommunfullmäktige gällande trafikkorruption. 
 
KS/2024/0008/102-19 
Beslut från länsstyrelsen gällande ny ersättare i kommunfullmäktige, Fredrik Brodin (M). 
 
KS/2024/0034/008-1 
Beslut från socialnämnden den 26 mars 2024 gällande ej verkställda beslut fjärde kvartalet 2023. 
   

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-03-19 KS/2024/0022/042-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Ekonomiavdelning 
Dan Olén 
E-post: dan.olen@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Årsredovisning 2023 - Nynäshamns kommun 
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Föreslå kommunfullmäktige att godkänna Nynäshamns kommuns årsredovisning för 2023. 
2. Kommunstyrelsen godkänner informationen från styrelsen i AB Nynäshamnsbostäder och 

dess helägda dotterbolag Tegeltraven Holding AB om att bolagets verksamhet 2023 varit 
förenligt med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. Beslutet delges fullmäktige. 

Sammanfattning 
Ärendet hanterar Nynäshamns kommuns årsbokslut för verksamhetsåret 2023. 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat Nynäshamns kommuns årsredovisning för år 2023. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen har tillsammans med övriga förvaltningar analyserat det ekonomiska 
och verksamhetsmässiga resultatet. 
 
Respektive nämnds verksamhetsberättelse kan beställas hos kommunstyrelseförvaltningen, 
kommunstyrelsen@nynashamn.se, handlingarna sänds ut eller finns för avhämtning. 
 
Revisionsrapport har ännu inte avlämnats från revisionen för kommunen. Revisionsrapporten 
kommer att kompletteras ärendet inför beslut i kommunfullmäktige. Detta är enligt tidigare års rutin. 
 
Nynäshamnsbostäder AB och dess helägda dotterbolag Tegeltraven AB lämnar årsredovisning och 
revisionsrapport för att säkerställa inspektionsrätten i bolagsordningen. Enligt aktiebolagslagen och 
fastställd bolagsordning sker frågan om ansvarsprövning på bolagsstämma. 

Förvaltningens bedömning 
Enligt kommunallagen och lagen om kommunal bokföring och redovisning är ett minimikrav för god 
ekonomisk hushållning, att intäkterna ska överstiga kostnaderna och att realisationsvinster inte ska 
inräknas i intäkterna när avstämning görs mot balanskravet. Syftet med balanskravet är att 
kommunen ska visa att den inte lever över sina tillgångar. Det innebär till exempel att 
realisationsvinster från försäljning av anläggningar inte ska finansiera den löpande driften. 
Kommunallagen stadgar att kommuner och regioner kan bygga upp en resultatutjämningsreserv. 
Reserven gör det möjligt att avsätta en del av ett överskott i goda tider och sedan använda medlen 
för att täcka underskott som uppstår på grund av en svag utveckling av skatteunderlaget. Genom 
en sådan reserv kan det balansmässiga resultatet justeras/utjämnas mellan olika år. Syftet är att 
kunna möta konjunkturvariationer för att nå jämnare villkor för de verksamheter kommunen 
bedriver. Kommunfullmäktige har beslutat om inrättande av RUR och fastställer riktlinjer för 
hanteringen av den i kommunens ekonomistyrningsriktlinjer. 
 
Årets resultat efter balanskravsjustering är negativt och uppgår till -15,0 miljoner kronor. 
Användning av medel från resultatutjämningsreserven görs med 15,0 miljoner kronor för att 
balansera årets balanskravsresultat. För användning av RUR görs en analys av skatteunderlagets 
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utveckling ur både ett realt och nominellt perspektiv. SKR presenterar att den reala 
skatteunderlagsutvecklingen under 2023 landat på -1,1 procent. Denna svaga 
skatteunderlagsutveckling möjliggör för användning av medel ur resultatutjämningsreserven enligt 
kommunens ekonomstyrningsriktlinje. De sammanlagda reserverade medlen i 
resultatutjämningsreserven efter balanseringen uppgick den 31 december 2023 till 256,6 miljoner 
kronor. 
 
Om balanskravsresultatet för ett visst räkenskapsår är negativt, ska det enligt kommunallagen 
regleras inom tre år. Kommunfullmäktige ska då anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske. 
I en avstämning mot balanskravet, blir årets resultat efter balanskravjustering 0,0 miljoner kronor. 
Ingen åtgärdsplan behöver antas. 
 

 

 

_______________________     ______________________ 
Carina Lundberg Uudelepp   Dan Olén 
Tf Kommundirektör    Ekonomichef 
 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning Nynäshamns kommun 2023 
Nynäshamnsbostäder Årsredovisning 2023 
Nynäshamnsbostäder Revisionsberättelse 2023 
Tegeltraven Holding årsredovisning och revisionsberättelse 2023 

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-02-21 KS/2021/0284/219-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Planeringsstrategi för Nynäshamns kommun 2024 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta Planeringsstrategi för Nynäshamns 
kommun 2024.   

Ärendet 
Kommunfullmäktige ska, enligt 3 kap. 23 § plan- och bygglagen (PBL), anta en planeringsstrategi 
senast 24 månader efter ordinarie val. I planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till ändrade 
planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet och till kommunens fortsatta 
arbete med översiktsplanen.  Syftet med planeringsstrategin är att den ska främja en ökad 
kontinuerlig översiktsplanering för att hålla översiktsplanen aktuell. Kravet om att anta en 
planeringsstrategi gäller första gången efter 11 september 2024. Om kommunen antar en ny 
översiktsplan, som vinner laga kraft inom 24 månader efter ordinarie val, gäller inte kravet om 
planeringsstrategi.  

I Nynäshamn pågår arbetet med att ta fram en ny översiktsplan. Ambitionen är att 
kommunstyrelsen ska kunna besluta om granskning av förslaget till översiktsplan under våren 2024 
och att ett antagande av planen ska kunna ske i kommunfullmäktige i slutet av 2024. Det innebär 
att kommunen behöver ta fram en planeringsstrategi för beslut under våren. Förvaltningen har 
arbetat fram ett förslag till planeringsstrategi, som redogör för ändrade planeringsförutsättningar av 
betydelse för översiktsplaneringen (ny lagstiftning, omvärldsförutsättningar och nationella, regionala 
och kommunala styrande principer) och tar ställning till översiktsplanens aktualitet utifrån PBL:s 
krav.  
 
Enligt 13 kap. 1 § PBL får kommunfullmäktiges beslut om planeringsstrategi för översiktsplanering 
överklagas i den ordning som gäller för laglighetsprövning enligt 13 kap. kommunallagen 
(2017:725). Det betyder att en planeringsstrategi, precis som för en översiktsplan, inte kan 
överklagas med dess innehåll som grund. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta 
förslaget till Planeringsstrategi för Nynäshamns kommun 2024. 
 

_______________________   ______________________ 
Kristina Tidestav    Jenny Linné 
Kommundirektör    Samhällsbyggnadschef 
 

Beslutsunderlag 
Förslag till Planeringsstrategi för Nynäshamns kommun 
Länsstyrelsens underlag till kommunens planeringsstrategi 

Skickas till 
Akten 
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Boverket 
Region Stockholm 
Länsstyrelsen stockholm@lansstyrelsen.se  
Haninge kommun 
Botkyrka kommun 
Södertälje kommun 
Trosa kommun 
Gotlands kommun 
Samhällsbyggnadsnämnden sbn@nynashamn.se  
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-02-22 KS/2024/0019/109-1 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Obesvarade motioner 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
Enligt 31 § kommunfullmäktiges arbetsordning ska inkomna motioner som inte beretts färdigt 
redovisas för fullmäktige. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i april 
och oktober. Rapporten omfattar inkomna motioner till och med den 22 februari 2024. Samtliga 
motioner bedöms beredas av kommunstyrelsen inom ett år.  

Följande motioner är inte färdigberedda av kommunstyrelsen: 
 
KS/2023/0170/060  
Rebecca Ädel (-) har den 26 maj 2023 väckt en motion gällande elever i eller på väg in i 
problematik. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 14 december 2023, beräknas 
beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024. 
 
KS/2023/0178/060  
Bernt Månsson (V) har den 16 juni 2023 väckt en motion gällande att förstärka åtgärder för 
kommuninvånarnas demokratiska engagemang. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 
25 januari 2024 och beräknas beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024.  
 
KS/2023/0207/060  
Lennart Thunqvist (MP) har den 11 augusti 2023 väckt en motion gällande en grönare och säkrare 
Hamnviksväg. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 22 februari 2024 och beräknas 
beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024. 
 
KS/2023/0246/060 
Rebecca Ädel (-) har den 21 september 2023 väckt en motion gällande sänkning av 
kommunpolitikers arvode med 10% på grund av den rådande ekonomiska krisen. 
 
KS/2023/0272/060 
Bernt Månsson (V) har den 7 oktober 2023 väckt en motion om kommunalt samarbete för 
nödvändig klimatanpassning. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 25 januari 2024 och 
beräknas beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024. 
 
KS/2023/0304/060 
Rebecca Ädel (-) har den 20 november 2023 väckt en motion om att avsluta kommunens 
prenumeration på tidskriften ”Dagens samhälle”. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 
22 februari 2024 och beräknas beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024. 
 
KS/2023/0325/060 
Rebecca Ädel (-) har den 4 december 2023 väckt en motion gällande officiell övergångsmarkering 
korsningen Frejgatan/Floravägen. 
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KS/2023/0328/060 
Rebecca Ädel (-) har den 6 december 2023 väckt en motion gällande väjningspliktskylt i korsningen 
Lövlundsvägen-Skogagatan. 
 
KS/2023/0331/060 
Rebecca Ädel (-) har den 7 december 2023 väckt en motion gällande timrapportering/tidredovisning 
för arvoderade politiken. 
 
KS/2023/0341/060 
Björn Larsson (SD), Roger Almstedt (SD) och Johann Wolf (SD) har den 18 december 2023 väckt en 
motion om träffpunkt/träffpunkter för motorintresserad ungdom. 
 
KS/2023/0344/060 
Rebecca Ädel (-) har den 19 december 2023 väckt en motion om att implementera 
kameraövervakning på kommunens skolgårdar. Ärendet har behandlats av kommunstyrelsen den 22 
februari 2024 och beräknas beslutas av kommunfullmäktige den 14 mars 2024. 
 
KS/2024/0088/060-1 
Roger Almstedt (SD) har den 6 februari 2024 väckt en motion om besparing på 
modersmålsundervisning. 

Förvaltningens bedömning 
Informationen redovisas för fullmäktige, förvaltningen föreslår att informationen läggs till 
handlingarna. 
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Malin Söderlund 
kommundirektör    kommunsekreterare    
  

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-01-26 KS/2023/0344/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om att implementera kameraövervakning på 
kommunens skolgårdar 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0344/060-2- 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunen ska implementera kameraövervakning på 
Nynäshamns kommuns skolgårdar. Bakgrunden till motionen är den vandalism som kommunens 
grundskolor har blivit utsatta för med ett stort antal krossade fönsterrutor och anlagd brand. Genom 
att installera kameror med övervakning på skolgårdarna kvälls- och nattetid kan framtida vandalism 
förebyggas och tryggheten öka.   
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om behovet av att vidta åtgärder för att komma 
tillrätta med vandalismen. Installation av kameraövervakning på skolgårdarna är en lämplig åtgärd 
att vidta och tekniska förvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen har därför tagit initiativ 
till det. Det pågår sedan hösten 2023 ett arbete med att installera kameror på skolgårdarna. De 
första kamerorna beräknas komma på plats på Gröndalsskolan och Svandammsskolan under våren 
2024. Därefter fortsätter arbetet med övriga skolors skolgårdar. Mot denna bakgrund föreslås 
motionen anses besvarad.       

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunen ska implementera kameraövervakning på 
Nynäshamns kommuns skolgårdar. Bakgrunden till motionen är den vandalism som kommunens 
grundskolor har blivit utsatta för med ett stort antal krossade fönsterrutor och anlagd brand. Genom 
att installera kameror med övervakning på skolgårdarna kvälls- och nattetid kan framtida vandalism 
förebyggas och tryggheten öka.   
 
Motionen har beretts av kommunstyrelseförvaltningen i samarbete med tekniska förvaltningen och 
barn- och utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om behovet av att vidta åtgärder för att komma 
tillrätta med vandalismen. Installation av kameraövervakning på skolgårdarna är en lämplig åtgärd 
att vidta och tekniska förvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen har därför tagit initiativ 
till det. Det pågår sedan hösten 2023 ett arbete med att installera kameror på skolgårdarna. I ett 
första steg installeras under våren 2024 kameror på de två skolor som blivit utsatta för upprepad 
grov skadegörelse, Gröndalsskolan och Svandammsskolan. Mot denna bakgrund föreslås motionen 
anses besvarad.       
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Christian Wigren 
kommundirektör      kanslichef 
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Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 
   

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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2023-12-19 

Motion: Implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 

Den senaste tiden har flera av kommunens grundskolor blivit utsatta för omfattande vandalism. 
Skadegörelsen inkluderar ett stort antal krossade fönsterrutor och försök till anlagd brand på 
Svandammskolan och Gröndalskolan senast nu i december månad. Dessa händelser orsakar inte 
endast ekonomisk skada utan skapar också en känsla av otrygghet både bland elever och lärare.  

För att förhindra att liknande händelser inte sker igen och att skolorna är en säker plats för våra barn 
att vistas på är det av yttersta vikt att vidta åtgärder. Genom att installera kameror med övervakning  
kvälls- och nattetid på skolgårdarna kan vi dels förebygga framtida händelser av vandalism, dels 
använda kameramaterial som en tertiär åtgärd om kameran ändå inte skulle avskräcka tillräckligt, 
något som även Polisens förundersökningsledare Håkan Leiborn uppmuntrar till enligt en artikel i 
Nynäshamnsposten den 18 december.  

I samtal med lärare har det framkommit att även dessa har begärt kameraövervakning under en 
längre tid på skolgårdarna för att öka säkerheten. Denna åtgärd skulle inte endast vara avsevärt 
kostnadseffektiv genom att minska behovet av kontinuerliga reparationer, utan den skulle också 
skapa en tryggare miljö för eleverna och lärarna.  

 

Jag yrkar därför: 

Att ge aktuell förvaltning i uppdrag att implementera kameraövervakning på Nynäshamns kommuns 
grundskolor.  

 

Rebecca Ädel  

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-12-19 Ärendenummer: KS/2023/0344/060-1
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-02-14 KS/2023/0331/060-2 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
13583441358344 

Svar på motion om att införa timrapportering/tidredovisning 
för arvoderade politiker 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. avslå motionen med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens
tjänsteskrivelse, KS/2023/0331/060-2.

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunfullmäktige ska besluta att införa 
timrapportering/tidredovisning för arvoderade politiker i syfte att öka transparens, ansvarsskyldighet 
och effektivitet i kommunens verksamhet. Förvaltningen föreslås också åläggas att ta fram ett 
tidsrapporteringssystem/tidredovisningssystem samt en plan för hur denna enkelt och 
kostnadseffektivt ska kunna granskas av medborgarna. Motionärens intention är att öka 
medborgarnas insyn i vilka aktiviteter som bedrivs och hur skattemedel används samt att möjliggöra 
för politikerna att optimera sin tid.   

Förvaltningen kan konstatera att ansvar/uppdrag för arvoderade politiker såsom nämndordförande 
och kommunstyrelsens ordförande regleras i respektive nämnds reglemente samt att tid och 
ersättning till förtroendevalda regleras i reglemente för ersättning till förtroendevalda i Nynäshamns 
kommun. Ledamöter i riksdagen, liksom högre chefer i kommunen, har förtroendearbetstid och 
förvaltningen anser att detsamma ska tillämpas för arvoderade politiker. Politikerna får sitt mandat 
av väljarna i samband med val och det är sedan respektive politikers ansvar att leva upp till 
förtroendet. Förvaltningen ser, mot bakgrund av detta resonemang, inget behov av att ta fram ett 
tidsrapporteringssystem eller någon plan för hur detta ska kunna granskas av medborgarna.  

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunfullmäktige ska besluta att införa 
timrapportering/tidredovisning för arvoderade politiker i syfte att öka transparens, ansvarsskyldighet 
och effektivitet i kommunens verksamhet. Förvaltningen föreslås också åläggas att ta fram ett 
tidsrapporteringssystem/tidredovisningssystem samt en plan för hur denna enkelt och 
kostnadseffektivt ska kunna granskas av medborgarna. Motionärens intention är att öka 
medborgarnas insyn i vilka aktiviteter som bedrivs och hur skattemedel används samt att möjliggöra 
för politikerna att optimera sin tid.    

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen kan konstatera att ansvar/uppdrag för arvoderade politiker såsom nämndordförande 
och kommunstyrelsens ordförande regleras i respektive nämnds reglemente och att ersättning till 
förtroendevalda regleras i reglemente för ersättning till förtroendevalda i Nynäshamns kommun. Hur 
stor arbetstid som de arvoderade politikerna förväntas lägga på de fastställda åliggandena baseras 
på den engagemangsgrad som redovisas i reglementet för ersättning till förtroendevalda. Ledamöter 
i riksdagen, liksom högre chefer i kommunen, har förtroendearbetstid och förvaltningen anser att 
detsamma ska tillämpas för arvoderade politiker. Politikerna får sitt mandat av väljarna i samband 
med val och det är sedan respektive politikers ansvar att leva upp till förtroendet. Det är också upp 
till respektive politiker och dennes parti att avgöra hur politikerns uppdrag ska utföras. Förvaltningen 
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ser, mot bakgrund av detta resonemang, inget behov av att ta fram ett tidsrapporteringssystem 
eller någon plan för hur detta ska kunna granskas av medborgarna. 

_______________________ 
Kristina Tidestav 
kommundirektör 

Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att införa timrapportering/tidredovisning för arvoderade politiker  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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  2023-12-07 
 

Motion: Inför timrapportering/tidredovisning för arvoderade politiken  

Timrapportering eller tidredovisning är en vanligt förekommande praxis inom flera kommunala som 
privata verksamheter och organisationer. Genom att arvoderade politiker registrerar och redovisar 
sin arbetstid kan man skapa en ökad transparens och tydlighet kring hur den arvoderade tiden 
faktiskt används. Detta är en viktig åtgärd för att säkerställa öppenhet gentemot medborgarna och 
skattebetalarna. 

Andra politiska partier i kommunen har också föreslagit åtgärder för att stärka öppenhet och 
transparens. Ett exempel är Sorunda Nets förslag om att webbsända nämndmöten; ett förslag som 
jag själv tycker är bra, men som kanske inte ger den stora inblick vi eftersträvar främst pga det 
blygsamma tittarantalet på- och ointresset för de redan webbsända Kommunfullmäktigemötena. Det 
är en stor skillnad på att skumma igenom ett textdokument för att få en överblick över politikernas 
arbete och på att titta igenom timmar av filmmaterial i form av nämndmöten.  

Genom att timrapportera sin arbetstid ökar politikernas ansvar gentemot medborgarna. Det ger en 
tydlig insyn i vilka aktiviteter som bedrivs under arbetstid och hur skattemedel används för att tjäna 
samhället. En detaljerad översikt över hur arbetstiden spenderas gör att politikerna själva kan 
optimera sin tid och fokusera på de områden som kräver mest uppmärksamhet och insatser från 
kommunen, samtidigt som medborgarna får veta hur deras pengar används, vilket kan öka 
förtroendet och skapa en bättre förståelse för politikernas arbete.  

Politikerna utgör medborgarnas förlängda arm och det är märkligt att detta inte är en praxis som är 
självklar för de folkvalda i kommunen. Lika självklart är det även att medborgarna ska agera 
granskare varpå tidsrapporteringen bör finnas tillgängliga på kommunens hemsida. Givetvis är detta 
något förvaltningen måste titta på för att se över det mest lämpliga och kostnadseffektiva 
alternativet.   

Att införa timrapportering för arvoderade politiker är ett steg mot ökad transparens, 
ansvarsskyldighet och effektiv resursanvändning. Det stärker kommunens förtroende hos 
medborgarna och visar på en öppenhet i hur skattemedel används för att driva kommunen framåt, 
något som är av allra högsta vikt i tider av ekonomiska svårigheter, ökad polarisering och 
politikerförakt.  

 

Jag yrkar därför att: 

• Kommunfullmäktige beslutar att införa timrapportering/tidsredovisning för arvoderade 
politiker med syfte att öka transparens, ansvarsskyldighet och effektivitet i kommunens 
verksamhet 

• Kommunfullmäktige beslutar att ålägga aktuell förvaltning att ta fram ett 
tidsrapporteringssystem/tidredovisningssystem samt en plan för hur denna på att så enkelt 
och kostnadseffektivt sätt som möjligt ska kunna granskas av medborgarna  

 

Rebecca Ädel  

 

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-12-07 Ärendenummer: KS/2023/0331/060-1
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Nynäshamn, 2024-02-12 

Kommunfullmäktige 

Interpellation  

Interpellation angående Fördröjning av 
Trygghetsvärdar i Nynäshamns kommun: Klarhet och 
åtgärder efterfrågas! 

 Till: Kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud, 

Socialdemokraterna delar oro med medborgare i vår kommun angående det 
avstannade arbetet med att införa trygghetsvärdar, enligt det beslut som togs av 
kommunfullmäktige i linje med Socialdemokraternas motion för att bekämpa 
gängkriminalitet och öka tryggheten i Nynäshamn. 

Vi är väl medvetna om några konkreta steg har tagits hittills, inklusive beslutet på 
kommunfullmäktige den 14 december 2022 och den efterföljande planeringen för 
rekrytering av trygghetsvärdar. Därför väcker det förvåning och oro att dessa 
åtgärder nu verkar ha satts på paus, trots beslut i kommunfullmäktige att verkställa 
och inrätta trygghetsvärdar.  

För att öka förståelsen och klarlägga situationen skulle jag vilja framföra några 
konkreta frågor: 

1. Vilka specifika aspekter av beslutet om trygghetsvärdar är för närvarande föremål
för utredning, och vad är målet med denna utredning?

2. Vem har initierat och ger riktlinjer för denna utredning, och hur långt framskriden
är den?

3. Har det uppstått eventuella hinder eller frågetecken som förhindrar en smidig
implementering av trygghetsvärdarna i linje med beslutet?

4. Vilka åtgärder har vidtagits eller planeras för att säkerställa att trygghetsvärdarna
kan påbörja sitt arbete så snart som möjligt?

Dessa frågor syftar till att klargöra situationen och skapa förutsättningar för en öppen 
och konstruktiv dialog kring det viktiga ämnet trygghet i Nynäshamn. Vi ser fram 
emot ditt svar och hoppas på ett fortsatt engagemang för att säkerställa en trygg och 
positiv utveckling för vårt samhälle. 

Med vänliga hälsningar, 
Patrik Isestad (S), kommunalråd i Opposition. 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-1
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Datum Diarienummer 
2024-03-13 KS/2024/0014 

 

Upprättad av 
Marcus Svinhufvud, kommunalråd 

Version 
1 

Svar på interpellation angående trygghetsvärdar 
 
Patrik Isestad (S) har ställt en interpellation angående arbetsmiljö. Jag vill börja med att 
tacka för interpellationen.  
 

1. Vilka specifika aspekter av beslutet om trygghetsvärdar är för närvarande föremål 
för utredning, och vad är målet med denna utredning? 

  
Jag har inte kännedom om att det pågår någon utredning om trygghetsvärdar. Däremot 
pågår det ett arbete med att bygga upp fungerande arbetssätt tillsammans med bl a 
polisen för att motverka att barn och unga hamnar i kriminalitet.  Dessa arbetssätt går 
under benämningen SIG (Sociala Insatsgrupper) och SSPF (Socialtjänst, Skola, Polis och 
Fritids) och är inriktade på att stötta unga med hög risk för att begå brott att lämna en 
kriminell livsstil (SIG) respektive att upptäcka ungdomar i riskzonen att begå brott (SSPF). 
Denna prioritering framför trygghetsvärdar har gjorts tillsammans med polisen. Det finns, 
enligt polisen, ingen viktigare brottsförebyggande och trygghetsskapande åtgärd som 
Nynäshamns kommun kan vidta. När detta är på plats kan vi gå vidare med andra 
trygghets- och brottsförebyggande åtgärder såsom trygghetsvärdar.  
 
Det är viktigt att säkerställa att rätt insats görs för att öka tryggheten och stärka det 
brottsförebyggande arbetet i Nynäshamns kommun. 
 

2. Vem har initierat och ger riktlinjer för denna utredning, och hur långt framskriden 
är den? 
 

Se svar ovan.   
 

3. Har det uppstått eventuella hinder eller frågetecken som förhindrar en smidig 
implementering av trygghetsvärdarna i linje med beslutet? 
  

Se svar ovan. 

4: Vilka åtgärder har vidtagits eller planeras för att säkerställa att trygghetsvärdarna 
kan påbörja sitt arbete så snart som möjligt? 
  

Se svar ovan. 
 
Vänliga hälsningar   
 
Marcus Svinhufvud (M)  
Kommunstyrelsens ordförande  
 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-1
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Nynäshamn, 2024-02-13 
Kommunfullmäktige 
Ärende Interpellation 

 

 
 

 

Interpellation angående den pågående 
arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns kommun.  
 
Till: Marcus Svinhufvud (M), Kommunstyrelsens ordförande 
 
Från: Patrik Isestad, (S) kommunalråd i opposition 
 
 
Ställer härmed en interpellation till dig som kommunstyrelseordförande 
för att framföra frågor och oro rörande saker av allvarlig karaktär som 
uppstått i Nynäshamns kommun den senaste tiden. Det är med stor 
betänklighet som jag och andra företrädare för oppositionen har 
noterat den tumultartade situationen som har utspelat sig i media och 
på kommunens arbetsplatser. 
 
Den senaste tidens händelser, såsom kommunens tidigare 
kommundirektörs avgång och den pågående 
omorganisationsprocessen, har skapat en känsla av osäkerhet och oro 
bland både medarbetare och medborgare i Nynäshamn. Insändare och 
uttalanden från berörda medarbetare i Nynäshamns Posten vittnar om 
en ohälsosam arbetsmiljö och en känsla av otrygghet bland de 
anställda. Den splittring som har uppstått mellan fackliga 
organisationer och arbetsgivaren är även den oroande och ovanlig i vår 
kommun. 
 
Som företrädare för oppositionen har vi följt dessa händelser med stor 
oro och uppmärksamhet. Det är vår uppfattning att den politiska 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-2
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ledningen, inklusive kommunstyrelsens arbetsutskott, inte tillräckligt 
har diskuterat dessa frågor på ett tillfredsställande sätt. Det är 
beklagligt att det har krävts insändare och uttalanden från medarbetare 
för att uppmärksamma denna situation. 
 
Som ansvarigt kommunalråd i oppositionen känner jag mig skyldig att 
föra fram dessa frågor och krav på svar från den styrande minoriteten. 
Därför vill jag med denna interpellation be dig som kommunstyrelsens 
ordförande att svara på följande frågor: 
 
1. Hur avser kommunstyrelseordföranden hantera den pågående 
situationen med den tidigare kommundirektörens avgång och den 
uppkomna turbulensen bland medarbetarna? 
 
2. Vilka åtgärder planerar kommunstyrelsens ordförande att vidta för 
att återställa en trygg och hälsosam arbetsmiljö för alla medarbetare i 
kommunen? 
 
3. Vad är kommunstyrelsens ordförandes förslag till kommunstyrelsens 
strategi för att återställa förtroendet mellan fackliga organisationer och 
arbetsgivaren och säkerställa en konstruktiv dialog framöver? 
 
4. Vilka åtgärder planeras för att informera och involvera medborgarna i 
Nynäshamns kommun om den pågående omorganisationsprocessen 
och dess påverkan på välfärdsuppdragen? 
 
Vi ser fram emot dina svar på dessa frågor och förväntar oss att 
kommunstyrelsens ordförande vidtar nödvändiga åtgärder för att 
adressera de pågående utmaningarna i Nynäshamns kommun. 
 
Med vänliga hälsningar, 
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Patrik Isestad 
(S) kommunalråd i opposition  
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Datum Diarienummer 
2024-03-12 KS/2024/0014 

 

Upprättad av 
Marcus Svinhufvud, kommunalråd 

Version 
1 

Svar på interpellation angående arbetsmiljö 
 
Patrik Isestad (S) har ställt en interpellation angående arbetsmiljö. Jag vill börja med att 
tacka för interpellationen.  
 

1. Hur avser kommunstyrelsens ordförande att hantera den pågående situationen med 
den tidigare kommundirektörens avgång och den uppkomna situationen med 
medarbetarna?  

  
Jag har stor respekt för den upplevelse som enskilda medarbetare gav uttryck för i 
insändare i Nynäshamnsposten under slutet av förra året. Den omställningsprocess som 
kommunen gick igenom under 2023 var tuff, men nödvändig för att kommunen ska kunna 
fortsätta att leverera god samhällsservice till kommuninvånarna i de tuffa ekonomiska 
tiderna. Nu har vi lämnat omställningsåret 2023 bakom oss och kommunens chefer 
kommer nu tillsammans med sina medarbetare att bygga och utveckla verksamheterna.   
 
Beträffande hantering av situationen att kommundirektören har sagt upp sig för att tillträda 
en ny befattning som kommundirektör i Haninge avser jag, som Du vet, att tillsammans 
med resten av kommunstyrelsens arbetsutskott rekrytera en ny kommundirektör. 
 

2. Vilka åtgärder planerar kommunstyrelsens ordförande att vidta för att återställa en 
trygg och hälsosam arbetsmiljö för alla medarbetare i kommunen?   
 

Det kommer att vara ett stort fokus på uppdraget - att leverera god samhällsservice till 
kommuninvånarna. I det ingår att säkerställa en god arbetsmiljö som gör att medarbetarna 
trivs på jobbet. Det kommer att vara fokus på frågor om ledarskap, medarbetarskap, 
arbetsmiljö och kompetensutveckling för att säkerställa att Nynäshamn är en attraktiv 
arbetsgivare.   
 

3. Vad är kommunstyrelsens ordförandes förslag till kommunstyrelsens strategi för att 
återställa förtroendet mellan fackliga organisationer och arbetsgivaren och säkerställa 
en konstruktiv dialog framöver? 
  

Även i dialogen med de fackliga organisationerna kommer fokus att ligga på att säkerställa 
en god arbetsmiljö som gör att medarbetarna trivs på jobbet. Det kommer att vara fokus 
på frågor om ledarskap, medarbetarskap, arbetsmiljö och kompetensutveckling för att 
säkerställa att Nynäshamn är en attraktiv arbetsgivare. Vi fick ju även bekräftat från de 
fackliga organisationerna vid det senaste mötet – där vi båda deltog – att alla processer 
skett i rätt ordning enligt samverkansavtalet.   

  

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-2
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4: Vilka åtgärder planeras för att informera och involvera medarbetarna i Nynäshamns 
kommun om den pågående omorganisationsprocessen och dess påverkan på 
välfärdsuppdraget? 
  

Inga. Vi har lämnat omställningsåret 2023 bakom oss och kommunens chefer kommer nu 
tillsammans med sina medarbetare att bygga och utveckla verksamheterna. I arbetet 
kommer fokus att ligga på att säkerställa att kommunen, trots de tuffa ekonomiska tiderna, 
ska kunna leverera en god samhällsservice till kommuninvånarna. 
 
Vänliga hälsningar   
 
Marcus Svinhufvud (M)  
Kommunstyrelsens ordförande  
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Interpellation gällande kommunens
effektiviseringsåtgärder och dess
kostnader

Sedan Moderaterna, med stöd av Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och
Sverigedemokraterna, fick majoritet i kommunfullmäktige 2022 har ett stort
effektiviseringsarbete i kommunen inletts, som hittills inneburit omorganisationer av
kommunens verksamheter både i och utanför kommunhuset. Bland annat har det tillsatts
en ny teknisk förvaltning, kommunens hemtjänstverksamhet utanför Nynäshamns
centralort har lagts ned, och ett antal chefer har köpts ut.

Utöver att dessa omfattande och långvariga åtgärder oundvikligen har stora och direkta
konsekvenser för våra kommunalt anställda, som utöver ändrade arbetsformer även
riskerar att behöva gå ned i arbetstid, bli utköpta eller rent av varslade, så innebär dessa
åtgärder även stora direkta kostnader för kommunen mitt i en tid av ekonomisk osäkerhet,
hög inflation, höga räntor och ett brinnande behov av ökade resurser i våra verksamheter.
Oavsett vilka förväntade vinster dessa effektiviseringar förväntas bära med sig över tid,
och oavsett hur sannolikt det är att så blir fallet, anser Vänsterpartiet Nynäshamn att de
samlade kostnaderna av detta omfattande effektiviseringsarbete behöver bli tydligt och
direkt redovisade inför kommunfullmäktige och kommunens invånare.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Hur mycket har kommunens effektiviseringsåtgärder sedan hösten 2022, såsom av
att chefer köpts ut och omorganisationer genomförts, hittills kostat kommunen?

● Hur mycket planeras kommande effektiviseringsåtgärder att kosta kommunen?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-3
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 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-03-13 KS/2024/0014 

 

Upprättad av 
Marcus Svinhufvud, kommunalråd 

Version 
1 

Svar på interpellation angående effektiviseringsåtgärder 
 
Bernt Månsson (V) har ställt en interpellation angående effektiviseringsåtgärder. Jag vill 
börja med att tacka för interpellationen.  
 
1. Hur mycket har kommunens effektiviseringsåtgärder sedan hösten 2022, såsom av 
att chefer köpts ut och omorganisationer genomförts, hittills kostat kommunen? 
 
Kommunsektorn och däribland Nynäshamns kommun står inför stora utmaningar framöver. 
Lågkonjunkturen som Sverige är på väg in i samt följder av Rysslands krig mot Ukraina 
förstärker den demografiska utmaningen som kommunsektorn står inför med färre 
personer i arbetsför ålder som ska försörja allt fler äldre och unga i förskole- och skolålder. 
Det försämrade konjunkturläget leder till lägre tillväxt i skatteunderlaget och högre 
kommunala utgifter inom kommunens verksamhetsområden. Skatteunderlaget sjunker i 
reala termer, vilket innebär tuffa ekonomiska förutsättningar för kommunsektorn.  

Vi har drivit ett intensivt utvecklings- och effektiviseringsarbete för att kunna möta det 
tuffa läget. Arbetet har fokus på att värna kärnverksamheten – skola, vård och omsorg - 
och långsiktigt ta ansvar för Nynäshamn. I mål och budget för 2024 ökar vi resurserna till 
kärnverksamheterna för att möta ökade kostnader för volymer, verksamhetslokaler samt 
arbetskrafts- och priskostnadsökningar. Samtidigt har vi tagit bort kostnader för 
administration till en sammanlagd engångskostnad på 40,5 miljoner kronor. Dessa 
kostnader är borttagna för alltid, vilket innebär att den kommunala verksamheten nu bättre 
matchar de ekonomiska förutsättningar som kommunen har.  
 

2. Hur mycket planeras kommande effektiviseringsåtgärder att kosta kommunen? 
 
Omställningsprocessen, som syftade till att säkerställa att kommunen ska kunna fortsätta 
att leverera god samhällsservice till kommuninvånarna i det tuffa ekonomiska läget, är 
avslutad. Det finns inga planer på fortsatt stora effektiviseringsåtgärder. Däremot finns 
alltid behov av att se över utgifter och intäkter för att säkerställa att kommunen kan 
fokusera på kärnuppdraget och erbjuda maximal service och nytta för våra medborgare.    
 
Vänliga hälsningar   

 
Marcus Svinhufvud (M)  
Kommunstyrelsens ordförande  

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-03-12 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-6
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Interpellation gällande acceptabelt
språkbruk

Vid ett antal tillfällen har Vänsterpartiet Nynäshamns representanter i kommunfullmäktige, utöver
att bli allmänt tillrättavisade i hur vi utövar vår demokratiska rätt att göra oss hörda vid
kommunfullmäktiges sammanträden och få klarhet i dess beslut, även fått tillsägelser för att vi
använder fel ton och ställer oacceptabla frågor.

Vi upplever naturligtvis att de frågor vi ställer, och den ton vi använder, är berättigade i vår roll
som förtroendevalda och oppositionsparti för att utkräva och belysa ansvar, och vi vill verkligen
inte missuppfatta de styrande partiernas reaktioner på dessa frågor som någon slags illa dold
härskarteknik för att undergräva detta arbete. Därav efterlyser vi riktlinjer som detaljerar hur vi
tillåts bedriva politik i enlighet med de styrande partiernas önskemål på god ton och acceptabla
frågor.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Vilka riktlinjer gällande god ton, acceptabla frågor och ett gott demokratiskt utövande
anser kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud vara eftersträvansvärda för
Nynäshamns förtroendevalda?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-4
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 1(3) 
Datum Diarienummer 
2024-03-13 KS/2024/0014 

 

Upprättad av 
Marcus Svinhufvud, kommunalråd 

Version 
1 

Svar på interpellation angående acceptabelt språkbruk 
 
Bernt Månsson (V) har ställt en interpellation angående acceptabelt språkbruk. Jag vill 
börja med att tacka för interpellationen.  
 

1. Vilka riktlinjer gällande god ton, acceptabla frågor och ett gott demokratiskt 
utövande anser kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud vara 
eftersträvansvärda för Nynäshamns förtroendevalda? 
 
Det politiska samtalet har tyvärr försämrats på många sätt de senaste åren. Inte 
minst på riksnivå där polariseringen blivit väldigt tydlig, men det har även smittat av 
sig på många kommuner. Populistiska utspel har tyvärr blivit en del av vardagen 
och det får lätt fäste i samhället vilket leder till ett politikerförakt samt ett bristande 
förtroende för politik och demokrati.  
 
Det är självklart grundläggande för demokratin med en spänstig debatt där olika  
förslag och synvinklar kan belysas. Vi måste kunna tycka olika och föra fram våra  
egna förslag på hur vi förbättrar den kommun som vi alla lever och verkar i. Att  
kritisera andra partiers förslag och andra politikers argument är självklart något  
som ingår i det politiska samtalet, men det är tyvärr inte alltid som denna kritik  
framförs med varken fakta eller med särskilt god ton. Personangrepp är numera  
vanliga i både kommunfullmäktige och i olika mediekanaler.  
 
Återigen, vi måste kunna ha en spänstig debatt där även starka argument förs fram  
och där det framgår var den politiska skillnaden ligger. Men när ledande  
oppositionspolitiker i vår kommun uppmanar till folkresning i sina sociala medier 
förs tankarna osökt till USA där hornbeprydda individer för en tid sedan stormade in 
i de demokratiska salarna på uppmaning av en politisk ledare som förlorat ett val.   
 
Tyvärr hade vi för några år sedan flera tillfällen där företrädare för olika politiska 
partier utsatte förvaltningspersonal för olika former av påhopp som inte är 
acceptabla för arbetsmiljön. Detta ledde till flera KIA-anmälningar med anledning av 
dessa politikers beteende. För att stävja detta genomfördes en serie workshops och 
informationsinsatser inom ett projekt kallat den politiska rollen. Detta utmynnade i 
en ny uppförandekod för politiker som antogs av ett enigt kommunfullmäktige 
våren 2022. 
 
Då vi från politikens sida står enade bakom denna uppförandekod så vill jag hänvisa 
till den som svar på denna interpellation. Jag bifogar därför uppförandekoden i sin  
helhet nedan:  
 

  

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-03-12 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-7
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Uppförandekod  
 
Vår uppförandekod talar om hur vi beter oss mot varandra, både andra förtroendevalda, 
tjänstepersoner och medarbetare i kommunen. Med uppförandekoden är ambitionen att vi ska 
stärka beteenden som för oss och vår kommun framåt, i enlighet med vision och värdegrund. 
Uppförandekoden ger dig som förtroendevald utgångspunkter och spelregler att luta dig mot i de 
samtal vi för med varandra och tjänstepersoner. Den beslutades på kommunfullmäktige den 12 maj 
2022. Syftet med uppförandekoden är inte att alla förtroendevalda ska vara eniga i alla frågor. 
Däremot syftar uppförandekoden att ge dig som förtroendevald stöd i att eftersträva 
eftertänksamhet och ett positivt samtals- och samarbetsklimat. Du som är förtroendevald har en 
ledande roll i den kommunala organisationen. Hur du beter dig mot andra och mot medarbetare har 
därför en inverkan på kommunens effektivitet och leverans.  
 
Vår uppförandekod  
 
Visa respekt för varandra  
Vi som är förtroendevalda i Nynäshamns kommun behandlar och bemöter alla med respekt. Vi tar 
varandra på allvar, eftersom vi vet att vi alla är valda att företräda våra partier och dess väljare. 
Våra politiska åsikter skapar skiljelinjer oss emellan, i vilka det uppstår debatter och diskussioner. 
Det representativa uppdraget har vi emellertid gemensamt, och vi är noga med att skilja på sak och 
person. Genom ett respektfullt bemötande ser vi till att alla politiska åsikter som är representerade i 
fullmäktige kan uttryckas.  
 
Främja det goda samtalet  
Vi som är förtroendevalda i Nynäshamns kommun verkar för att främja positiva demokratiska 
diskussioner, debatter och samtal. Alla förtroendevalda ska ha likvärdiga möjligheter att komma till 
tals och göra sina åsikter kända. Vi vet att diskussion och debatt stärker och berikar oss i vårt 
beslutsfattande. Det handlar inte om att vi ska vara helt överens i alla frågor. Men vi ska vara öppna 
för möjligheten att vi kan komma överens, och att detta kan ske genom bearbetningar eller 
justeringar. Vi är noga med att se bortom prestige och visar förtroende för varandra och för 
medarbetare.  
 
Verka för öppenhet och tydlighet  
Vi som är förtroendevalda stärker demokratin i Nynäshamns kommun. En del av vårt uppdrag utgörs 
av att vara demokratins bärare i vår kommun. Detta kan innebära att vi behöver göra 
ansträngningar för att göra politiken känd och begriplig för kommuninvånare och för medarbetare. 
Vi har ett ansvar för att underlag, meningsskiljaktigheter oss emellan, beslut och dess 
bevekelsegrunder redovisas på ett öppet och tydligt sätt. Vi behöver vara öppna och tydliga om och 
när det riskerar att finnas intressekonflikter för oss som enskilda ledamöter.  
 
Följa regler och beslut  
Vi som är förtroendevalda i Nynäshamns kommun värnar om legitimiteten för kommunala beslut. 
Oavsett våra invändningar eller olikheter i övertygelser har vi som förtroendevalda ett ansvar i att 
värna om legitimiteten för demokratiskt fattade beslut. Detta innebär att vi, när ett beslut är fattat i 
fullmäktige, i alla avseenden ska förhålla oss till detta beslut som legitimt. Det står oss naturligtvis 
fritt att bedriva politisk opinion mot beslut, men så länge beslutet kvarstår har vi att betrakta det 
som giltigt.  
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Äga vårt samtalsklimat  
Vi som är förtroendevalda i Nynäshamns kommun tar ansvar för att värna om och utveckla vårt 
samtalsklimat. Det är bara vi som är förtroendevalda som kan avgöra hur vårt politiska 
samtalsklimat är. Med andra ord har vi ett gemensamt ansvar för att tillsammans se till att våra 
spelregler, denna uppförandekod, efterlevs och fungerar. Vi har också ett ansvar för att se till att 
dessa spelregler förbättras och utvecklas i takt med att vårt samtalsklimat gör det. 

 
Det står med grund i detta fritt för ledamöter att ställa frågor i kommunfullmäktige – så 
länge de berör det aktuella ämnet som avhandlas. I övrigt finns jag självklart tillgänglig för 
samtal och för andra frågor även utanför kommunfullmäktigesammanträden.  
 
Vänliga hälsningar   

 
Marcus Svinhufvud (M)  
Kommunstyrelsens ordförande  
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62/24 Interpellation från Per Ranch (SN) ställd till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)  rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid - KS/2024/0014/101-10 Interpellation från Per Ranch (SN) ställd till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)  rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-interpellation-Vansta-verksamhetsomrades-framtid

 Interpellation 
 till Kommunstyrelsen ordförande, 
 Kommunalrådet Marcus Svinhufvud 

 Västerby 2024-03-13 

 Interpellation rörande Vanstas verksamhetsområde och Ösmos framtid 

 Bakgrund 
 Vansta verksamhetsområde ligger i anslutning till tätorten Ösmo. Närmaste grannar till 
 verksamhetsområdet är villabebyggelse, det kommunala gruppboendet “Solgläntan” och en av vår 
 kommuns största ridanläggningar, Sorunda Ridklubb. Dessutom planeras en kommunal skola ett par 
 hundra meter norr om verksamhetsområdet. Därför finns det krav i detaljplanerna från 1992 och 2007 
 att verksamheterna inom Vansta verksamhetsområde inte får vara störande. Buller, luftföroreningar 
 som gaser och damm samt kemikalier etcetera får inte förekomma och grundvattnet får inte förorenas. 

 Företagarna och fastighetsägarna har följt detaljplanerna och ett välskött och modernt 
 verksamhetsområde har vuxit fram. Till och med en välrenommerad fristående skola finns belägen i 
 området. Företagare och fastighetsägare har samarbetat och levt tillsammans i harmoni i 
 verksamhetsområdet i mer än 30 år. 

 Nu har dock vår kommuns politiska ledning fått för sig att den fristående skolan hindrar en utveckling 
 av verksamhetsområdet. Hur de har kommit fram till detta har de dock inte berättat. Med hot om 
 enorma viten har de tvingat skolan att upphöra med verksamheten till sommaren 2024 och därmed 
 mister fastighetsägaren sin enda hyresgäst. Att den politiska ledningen beter sig på detta sätt mot dels 
 en framgångsrik ideell skola, dels en fastighetsägare och företagare, är milt uttryckt “förvånande”. 

 Naturligtvis finns en oro bland företagare och fastighetsägare att dessa partier planerar att ändra 
 detaljplanen för att tillåta störande verksamheter. Denna oro delas förmodligen även av villaägarna, de 
 boende på det kommunala gruppboendet, medlemmarna i ridklubben och kanske även de som 
 hoppas på en ny, modern skola i Ösmo? 

 Frågor 
 Refererande till ovan redovisade bakgrund önskar jag ställa följande frågor: 

 1.  Hur tänker den politiska ledningen utveckla Vansta verksamhetsområde i framtiden? 
 tillsammans med de grannar och verksamheter som kräver en tyst och lugn miljö utan buller, 
 luftföroreningar och kemikalier? 

 2.  Planerar den politiska ledningen ta fram nya detaljplaner för att få bort restriktionerna 
 avseende störande verksamheter med syfte att tillåta störande verksamheter, ja eller nej? 

 För Sorundanet Nynäshamns kommunparti 

 Per Ranch 
 Ledamot i Kommunfullmäktige 

 Västerby byväg 1 
 137 94 NORRA SORUNDA 

 Tel 0708-92 17 50 
 www.sorundanet.se 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-03-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-10
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63/24 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn - KS/2024/0014/101-11 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-KF-interpellation-alkobommar-med-bilagor-2024-03-13

 Interpellation 
 till Kommunstyrelsen ordförande, 
 Kommunalrådet Marcus Svinhufvud 

 Västerby 2024-03-13 

 Interpellation beträffande Svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns 
 hamn 

 Bakgrund 
 Sorundanet Nynäshamns kommunparti inkom 2019-10-06 med en motion om alkobommar i 
 Nynäshamns hamn, (bilaga 1). Vi lyfter fram att det har hänt ett flertal olyckor i kommunen, där det har 
 framkommit att lastbilsförare har varit påverkade av alkohol och att onyktra lastbilsförare därmed är ett 
 stort trafiksäkerhetsproblem. Norviks hamn öppnade år 2020 och trafiken på vägarna väntas öka med 
 1 000 lastbilar per dygn. Samtidigt saknas nödvändig väginfrastruktur i vår kommun. Enligt en 
 insändare av MHF (Motorförarnas Helnykterhetsförbund) i NynäshamnsPosten är det 33 % fler 
 alkohol- och drogpåverkade förare som har fastnat i kontroller 2022 jämfört med 2021. Syftet med 
 motionen är att förhindra allvarliga olyckor orsakade av onyktra lastbilsförare. 

 I september 2017 fick Trafikverket i uppdrag av regeringen att införa “automatiserade 
 nykterhetskontroller i vissa hamnar”. Totalt har regeringen satsat 78 miljoner kronor. I augusti 2019 
 invigdes den första automatiserade nykterhetskontrollen i Göteborgs hamn. Fler hamnar är på gång för 
 att införa automatiserade nykterhetskontroller, bland annat i Trelleborg. Trafikverket fick även i uppdrag 
 att föreslå hur mobila lösningar för automatisk nykterhetskontroll kan användas vid övriga hamnar och 
 andra lämpliga platser i trafikmiljön. I regeringsuppdraget pekas 23 hamnar ut som prioriterade och 
 Nynäshamns är en av de utpekade platserna. 

 I motionen yrkade Sorundanet Nynäshamns kommunparti på följande tre att-satser (beslutssatser): 

 1.  Att vår kommun informerar berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, 
 Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken samt att det har visat sig att det 
 förekommer en hel del onyktra lastbilsförare. 

 2.  Att vår kommun inhämtar synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar, 
 Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar. 

 3.  Att vår kommun aktivt driver frågan om att installera alkobommar gentemot berörda parter 
 som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket. 

 Sorundanet Nynäshamns kommunpartis motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn 
 behandlades i Kommunfullmäktige 2022-06-16, det vill säga för snart två år sedan. Beslutet i 
 Kommunfullmäktige var att enhälligt  bifalla motionen  (bilaga 2). 

 Västerby byväg 1 
 137 94 NORRA SORUNDA 

 Tel 0708-92 17 50 
 www.sorundanet.se 
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63/24 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn - KS/2024/0014/101-11 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-KF-interpellation-alkobommar-med-bilagor-2024-03-13

 En gång i halvåret sammanställs Rapport Balanslista till Kommunfullmäktige över de ärenden som inte 
 ännu har genomförts enligt Kommunfullmäktiges beslut.. Vi kan inte se att vår motion har funnits på 
 någon av balanslistorna sedan beslutet 2022-06-16. 

 Mot bakgrund av ovanstående önskar jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande, 
 Marcus Svinhufvud, tillika kommunalråd. 

 1.  Hur kommer det sig att vår motion aldrig har kommit med på balanslistorna sedan beslutet i 
 Kommunfullmäktige 2022-06-16? 

 2.  Vad har hänt sedan motionen bifölls i Kommunfullmäktige 2022-06-16? 
 3.  Har vår kommun informerat berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, 

 Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken samt att det har visat sig att det 
 förekommer en hel del onyktra lastbilsförare? 

 4.  Har vår kommun inhämtat synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar, 
 Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar? 

 5.  På vilka sätt har vår kommun aktivt drivit frågan om att installera alkobommar gentemot 
 berörda parter som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket? Kan 
 du ge exempel? 

 6.  Kommer det att bli alkobommar i Nynäshamns hamn och i så fall, när? 

 För Sorundanet Nynäshamns kommunparti 

 Lena Dafgård 
 Ledamot i Kommunfullmäktige 
 och i Kommunstyrelsen 

 Bilaga 1: Sorundanet Nynäshamns kommunpartis motion angående alkobommar 2019-10-06. 
 Bilaga 2: Kommunfullmäktiges beslut att bifalla motionen 2022-06-16. 

 2024-03-13  Sida  2  av  2 
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63/24 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn - KS/2024/0014/101-11 Interpellation ställd av Lena Dafgård (SN) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) gällande svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn : Sorundanet-Nynashamns-kommunparti-KF-interpellation-alkobommar-med-bilagor-2024-03-13

 
 
Kommunfullmäktige  
Nynäshamns   kommun  
 

Västerby    2019-10-06  

Motion   angående   alkobommar   i   Nynäshamns   hamn  

Bakgrund   
Onyktra   lastbilsförare   från   färjor   är   ett   stort   trafiksäkerhetsproblem.   Det   har   hänt   flera   olyckor   i   vår  
kommun   där   det   har   framkommit   att   lastbilsförarna   har   varit   onyktra.   
 
Lastbilstrafiken   har   ökat   dramatiskt   sedan   Balt-ländernas   inträde   i   EU.   År   2005   anlöpte   två   färjor   i  
veckan   från   Lettland   till   Nynäshamns   hamn.   Nuu   anlöper   nästan   två   färjor   om   dagen.   Till   detta   kommer  
färjor   från   Gotland   och   Polen.   En   stor   del   av   lastbilstrafiken   väljer   väg   225,   eftersom   det   är   den   närmaste  
vägen   till   de   logistikcentra   som   finns   i   mellersta   Sverige.   En   stor   andel   lastbilar   är   även   destinerade   till  
Norge,   något   som   vi   visade   i   en   trafikmätning   redan   år   2007.   1

 
År   2010   motionerade   vi   om   att   alkobommar   skulle   sättas   upp   i   hamnen.   Försök   i   andra   hamnar   hade  
visat   på   goda   resultat.   Motionen   avslogs   tyvärr    med   följande   motivering ;  2

 
“Kommunstyrelseförvaltningen   instämmer   i   miljö-   och   samhällsbyggnadsnämnden   uppfattning  
att   det   förebyggande   arbetet   för   att   förhindra   rattonykterhet   bör   bygga   på   ett   samarbete   mellan  
berörda   parter.   Efter   inhämtande   av   synpunkter   från   berörda   parter   har   det   framkommit   att   det  
för   närvarande   inte   är   aktuellt   att   driva   frågan   om   att   installera   alkobom   i   hamnområdet   i  
Nynäshamn.   Därmed   föreslår   kommunstyrelseförvaltningen   att   motionen   avslås.”  

 
En   stor   ökning   av   antalet   skolbarn   som   bussas   på   väg   225   har   skett   efter   att   skolorna   i   Stora   Vika   och  
Fagervik   har   lagts   ned   samt   att   högstadiet   i   Sunnerby   har   flyttat   till   Ösmo.   För   en   par   veckor   sedan  
körde   en   lastbil   av   vägen   vid   Berga.   Lastbilen   framfördes   av   en   onykter   förare.   Olyckan   hade   kunnat  
sluta   mycket   illa   om   den   kört   på   en   oskyddad   trafikant   eller   kolliderat   med   ett   annat   fordon,   t.ex.   en  
buss   med   skolelever.  
 
   

1  Sorundanet   gör   trafikräkning   på   väg   225;   https://sorundanet.se/2007-03-11.html  
2   Motion   angående   installation   av   alkobom   vid   utfart   från   hamnområdet   för   förare   som   kommer   med   färjor   från   utlandet;  
https://sorundanet.se/2010-08-10.html  
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I   september   2017   fick   Trafikverket   uppdrag   av   regeringen   att   införa   ”automatiserade   nykterhetskontroller  
i   vissa   hamnar”.   Kontrollerna   ska   upptäcka   onyktra   förare   och   förhindra   att   de   kör   på   de   svenska  
vägarna.   Införandet   och   driften   av   kontrollanläggningarna   bygger   på   ett   övergripande   samarbete   mellan  
aktuella   hamnar,   Trafikverket,   Polismyndigheten   och   Tullverket.   I   augusti   2019   invigdes   den   första  
automatiska   nykterhetskontrollen   i   Göteborgs   hamn.   Fler   hamnar   är   på   gång   att   införa   automatiserade  
nykterhetskontroller,   bland   annat   i   Trelleborg.   Totalt   har   regeringen   satsat   78   miljoner   kronor   i   projektet.  
Norviks   hamn   öppnar   år   2020   och   trafiken   på   vägarna   väntas   öka   med   med   1   000   lastbilar   per   dygn.  
Samtidigt   saknas   nödvändig   väginfrastruktur   i   vår   kommun,   vilket   bör   kommuniceras   till   berörda   parter  
som   Stockholms   hamnar,   Trafikverket,   Polismyndigheten   och   Tullverket.   
 
Syfte   
Syftet   med   motionen   är   att   förhindra   allvarliga   olyckor   orsakade   av   onyktra   lastbilsförare.   
 

Yrkande   
Med   anledning   av   ovanstående   yrkar   vi:   
 

1. Att   vår   kommun   informerar   berörda   parter   som   Stockholms   hamnar,   Trafikverket,  
Polismyndigheten   och   Tullverket   om   ökningen   av   trafiken   samt    att   det   har   visat   sig   att   det  
förekommer   en   hel   del   onyktra   lastbilsförare.  
 

2. Att   vår   kommun   inhämtar   synpunkter   från   berörda   parter   som   Stockholms   hamnar,   Trafikverket,  
Polismyndigheten   och   Tullverket   gällande   alkobommar   

 
3. Att   vår   kommun   aktivt   driver   frågan   om   att   installera   alkobommar   gentemot   berörda   parter   som  

Stockholms   hamnar,   Trafikverket,   Polismyndigheten   och   Tullverket.  
 
 
För   Sorundanet   Nynäshamns   kommunparti  
 
 
 
 
 
 
Lena   Dafgård Per   Ranch  
Partiledare   och   gruppledare Vice   gruppledare  
Ledamot   i   kommunstyrelsen, Ersättare   i   kommunstyrelsen,  
i   barn-   och   utbildningsnämnden i   miljö-   och   samhällsbyggnadsnämnden  
och   i   kommunfullmäktige och   ledamot   i   kommunfullmäktige  
 
 
Bilagor:  
1   -    Sorundanet   gör   trafikräkning   på   väg   225;   https://sorundanet.se/2007-03-11.html  
2   -   Motion   angående   installation   av   alkobom   vid   utfart   från   hamnområdet   för   förare   som   kommer   med  
färjor   från   utlandet  
3   -   Nynäshamnsposten   19   september   2019:   Chauffören   som   välte   med   lastbilen   på   väg   225   misstänks  
för   grovt   rattfylleri   –   har   anhållits  

 

2019-10-06   Sorundanet   Nynäshamns   kommunparti   Sida   2   av   2  
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§ 103/22 KS/2019/0438/060 

Svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Ärendet 
Sorundanet Nynäshamns kommunparti har 2019-10-06 inkommit med en motion om alkobommar i 
Nynäshamns hamn.  
 
Motionen lyfter fram att det har hänt flera olyckor i kommunen, där det har framkommit att 
lastbilsförare har varit påverkade av alkohol och att onyktra lastbilsförare därmed är ett stort 
trafiksäkerhetsproblem. Syftet med motionen är att förhindra allvarliga olyckor orsakade av onyktra 
lastbilsförare. 
 
Motionen innefattar följande yrkanden: 

- att kommunen informerar berörda parter som Stockholms Hamnar, Trafikverket, 
Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken på väg 225, samt att det har visat 
sig att det förekommer en hel del onyktra lastbilsförare. 

 
- att kommunen inhämtar synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar, 

Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar.  
 

- att kommunen aktivt driver frågan om att installera alkobommar gentemot berörda parter 
som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket.  

 
Tidigare motion om alkobom i hamnområdet 
Kommunfullmäktige har tidigare behandlat och beslutat att avslå en motion om alkobommar i 
Nynäshamns hamn 2012-12-12 § 269. Av beslutsunderlaget framgår att 
kommunstyrelseförvaltningen kontaktade Stockholms hamnar i frågan. Efter inhämtade synpunkter 
från berörda parter framkom att det då inte var aktuellt att driva frågan om att installera en 
alkobom i hamnområdet i Nynäshamn och därmed avslogs motionen. 
 
Regeringsuppdrag att införa anläggningar för nykterhetskontroller 
Våren 2016 gav regeringen Trafikverket i uppdrag att förbereda för införarande av anläggningar för 
nykterhetskontroller i vissa hamnar. Trafikverket fick även i uppdrag att föreslå hur mobila lösningar 
för automatisk nykterhetskontroll kan användas vid övriga hamnar och andra lämpliga platser i 
trafikmiljön. I regeringsuppdraget pekas 23 hamnar ut som prioriterade och Nynäshamn utgör en av 
de utpekade platserna. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad. 

Yrkanden 
Per Ranch (SN), Harry Bouveng (M) och Patrik Isestad (S) yrkar bifall till motionen. 

Nynäshamns
kommun

PROTOKOLLSUTDRAG
Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum
2022-06-16
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§ 103/22 KS/2019/0438/060

Svar på motion angående alkobommar i Nynäshamns hamn
Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen.

Ärendet
Sorundanet Nynäshamns kommunparti har 2019-10-06 inkommit med en motion om alkobommar i
Nynäshamns hamn.

Motionen lyfter fram att det har hänt flera olyckor i kommunen, där det har framkommit att
lastbilsförare har varit påverkade av alkohol och att onyktra lastbilsförare därmed är ett stort
trafiksäkerhetsproblem. Syftet med motionen är att förhindra allvarliga olyckor orsakade av onyktra
lastbilsförare.

Motionen innefattar följande yrkanden:
att kommunen informerar berörda parter som Stockholms Hamnar, Trafikverket,
Polismyndigheten och Tullverket om ökningen av trafiken på väg 225, samt att det har visat
sig att det förekommer en hel del onyktra lastbilsförare.

att kommunen inhämtar synpunkter från berörda parter som Stockholms hamnar,
Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket gällande alkobommar.

att kommunen aktivt driver frågan om att installera alkobommar gentemot berörda parter
som Stockholms hamnar, Trafikverket, Polismyndigheten och Tullverket.

Tidigare motion om alkobom i hamnområdet
Kommunfullmäktige har tidigare behandlat och beslutat att avslå en motion om alkobommar i
Nynäshamns hamn 2012-12-12 § 269. Av beslutsunderlaget framgår att
kommunstyrelseförvaltningen kontaktade Stockholms hamnar i frågan. Efter inhämtade synpunkter
från berörda parter framkom att det då inte var aktuellt att driva frågan om att installera en
alkobom i hamnområdet i Nynäshamn och därmed avslogs motionen.

Regeringsuppdrag att införa anläggningar för nykterhetskontroller
Våren 2016 gav regeringen Trafikverket i uppdrag att förbereda för införarande av anläggningar för
nykterhetskontroller i vissa hamnar. Trafikverket fick även i uppdrag att föreslå hur mobila lösningar
för automatisk nykterhetskontroll kan användas vid övriga hamnar och andra lämpliga platser i
trafikmiljön. I regeringsuppdraget pekas 23 hamnar ut som prioriterade och Nynäshamn utgör en av
de utpekade platserna.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen ska anses besvarad.

Yrkanden
Per Ranch (SN), Harry Bouveng (M) och Patrik Isestad (S) yrkar bifall till motionen.
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